
BR. 0002.39.2017 

Protokół  Nr XXXIX/17 
z 39 sesji Rady Miejskiej w Sobótce w dniu 29 listopada 2017r. 

 

               Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2017 r. 

 poz. 1875) 39 sesję Rady Miejskiej w Sobótce otworzył Przewodniczący Rady Andrzej 

Rakowski. 

W sesji na 15 radnych uczestniczyło 12-u. Radni nieobecni: Furyk Tomasz, Hajdamowicz 

Natalia, Łężniak Aleksander. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

- Burmistrz Miasta i Gminy – Stanisław Dobrowolski, 

- Skarbnik Miasta i Gminy – Magdalena Sączawa – Szwedowska, 

- kierownicy referatów UMiG, 

- dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, 

- przedstawiciele samorządów miejskich i wiejskich oraz zaproszeni goście. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski powitał wszystkich zebranych na  

39 sesji Rady Miejskiej w Sobótce. Następnie przedstawiał porządek obrad sesji, który 

przedstawiał się następująco: 

 

1. Interpelacje i zapytania. 

2. Wolne wnioski i komunikaty. 

3. Zatwierdzenie protokołu z sesji z dnia 30 października 2017r. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza MiG Sobótka w okresie od 16 października do  

10 listopada 2017 r. 

5. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 

2017-2020. 

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2017 r.  

7. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy (Sulistrowice ul. Modra). 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Będkowice. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Księginice Małe. 

10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Stary Zamek. 

11. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Janusza 

Korczaka w Sobótce, Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Marii Curie Skłodowskiej, Szkoły 

Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Rogowie Sobóckim i Szkoły Podstawowej w 

Świątnikach w ośmioklasowe Szkoły Podstawowe. 

12. Uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Sobótka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2018 rok.   

13. Uchwała w sprawie ustalenia górnej stawki opłaty za usługi odbioru odpadów 

komunalnych. 

14. Uchwała w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności. 

15.  Uchwała w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe, lub 

innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

16. Uchwała w sprawie wyboru metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz stawek tych opłat. 

 



Ad. 1  

Radna Lidia Sączawa powiedziała, że otrzymali e-mailem informację od Pani Jolanty 

Kryszczuk o tym, że startuje rządowy program budowy otwartych stref aktywności. Dodała, 

że program rusza od stycznia, a przewidywane działania w wariancie rozszerzonym to 

siłownia plenerowa, strefa relaksu, sprawnościowy plac zabaw i ogrodzenie terenu wraz z 

zagospodarowaniem zieleni, a teren na którym położona jest szkoła w Świątnikach bardzo 

nadaje się do tych działań i jest to teren gminny. Powiedziała, że rozmawiała już z Panią 

Dyrektor i bardzo chcieliby przystąpić do tego programu, ale sami sobie z tym nie poradzą i 

chcieliby, aby działania wiodące miała gmina, a oni się w to włączą.  

Pan Andrzej Szawan odpowiedział, że rzeczywiście jest program budowy miejsc 

rekreacyjnych, a wartość projektu to kwota około 50 tys. zł, w tym 25% musi mieć gmina, 

aby w ogóle złożyć taką aplikację. Zaznaczył, że budżet na 2018r. jeszcze nie został 

uchwalony, a być może chcieliby zrobić 2 takie strefy. 

Radna Ewa Białobrzeska powiedziała, że warto byłoby wziąć pod uwagę wszystkie szkoły, 

ponieważ ich boiska są niedoinwestowane.  

Ad. 2  

Brak.  

Ad. 3 

Uwag do protokołu z sesji nie wniesiono i Rada w głosowaniu (12 głosów „za”, „przeciw” 0, 

„wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3) zatwierdziła protokół z sesji z dnia 30 października 

2017 r.  

 

Ad. 4 

Brak uwag. 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 

2017-2020 wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Magdalena Sączawa - Szwedowska 

Skarbnik MiG.  
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/295/17 w załączeniu 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2017 rok wraz  

z uzasadnieniem przedstawiła Pani Magdalena Sączawa - Szwedowska Skarbnik MiG.  
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/296/17 w załączeniu 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy Modra ulicy na terenie miejscowości Sulistrowice 

przedstawiła Pani Aleksandra Bąkowska. Dodała, że projekt tej uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Spraw Obywatelskich. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/297/17 w załączeniu 

 

 



Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Będkowice wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani 

Aleksandra Bąkowska. Dodała, że projekt tej uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa. 
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 
 

Uchwała Nr XXXIX/298/17 w załączeniu 
 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Księginice Małe wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani 

Aleksandra Bąkowska. Dodała, że projekt tej uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa. 
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/299/17 w załączeniu 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Stary Zamek wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani 

Aleksandra Bąkowska. Dodała, że projekt tej uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/300/17 w załączeniu 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 1  

im. Janusza Korczaka w Sobótce, Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Marii Curie Skłodowskiej, 

Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Rogowie Sobóckim i Szkoły Podstawowej w 

Świątnikach w ośmioklasowe Szkoły Podstawowe przedstawił Pan Jacek Ostrowski.  

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/301/17 w załączeniu 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Sobótka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2018 rok 

przedstawił Pan Kazimierz Mydlarz. 

Radna Ewa Białobrzeska powiedziała, że w §7 pkt. 7 projektu uchwały jest mowa o 

udzielaniu rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy, a te zadania w 

szerokim zakresie realizuje OPS. Dodała, że §10 mówi natomiast o tym, że program będzie 

realizowany od 1 stycznia 2018r. dlatego jej zdaniem w treści uchwały powinien znaleźć się 

zapis określający termin ogłoszenia konkursu, ponieważ w ubiegłym roku został on 

ogłoszony dopiero pod koniec maja. Dodała, że być może należałoby rozdzielić cały ten okres 

na półrocza, ponieważ często wpływają wnioski o szkolenie całoroczne, a środki otrzymuje 

się w czerwcu i w listopadzie trzeba się już z nich rozliczyć. Powiedziała, że jest to brak 

konsekwencji, ponieważ jeżeli się pisze, że program jest realizowany od 1 stycznia to środki 



powinny być w dyspozycji od 1 stycznia.  Dodała, że trudno będzie zrealizować założone 

zadania, jeżeli konkurs będzie ogłoszony tak późno. Jeszcze raz powiedziała, że jej zdanie w 

regulaminie powinny zostać zawarte terminy ogłoszenia konkursu.  

Pan Kazimierz Mydlarz powiedział, że przyjmują te uwagi do ewentualnego rozpatrzenia 

przy konstruowaniu tej uchwały w roku następnym. 

 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 10, „przeciw” 1, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/302/17 w załączeniu 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnej stawki opłaty za usługi odbioru odpadów 

komunalnych wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan Jakub Zawada. 

Pan Leszek Marczyński Przewodniczący Zarządu Osiedlowego Nr 2 zapytał jaki skutek 

odnoszą kontrole mieszkańców, którzy zadeklarowali segregację śmieci i jaki to ma wpływ na 

stawki? 

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że w chwili obecnej wysłano do mieszkańców gminy 900 

pism informujących o rozpoczęciu kontroli wypełniania obowiązku selektywnej zbiórki. 

Dodał, że ciężko mu teraz powiedzieć jaki to przyniesie skutek, bo to będzie można dopiero 

określić po upływie 1 lub 2 kwartałów.  

Pan Leszek Marczyński Przewodniczący Zarządu Osiedlowego Nr 2 zapytał, czy 

powołanie drugiej spółki w Hadluxie może mieć wpływ na wzrost stawek ze względu na 

wzrost kosztów? 

Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że te 2 spółki zajmują się zupełnie inną działalnością i 

przedstawiona uchwała nie ma z tym nic wspólnego. Dodał, że do wyliczenia kosztów 

zagospodarowania odpadów w kolejnych projektach uchwał brane są pod uwagę koszty 

wyłącznie jednej spółki. Zaznaczył, że druga spółka jest zupełnie poza tym systemem. 

Pan Leszek Marczyński Przewodniczący Zarządu Osiedlowego Nr 2 zapytał po co w 

takim razie została ona w ogóle powołana? 

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że powołano ją, ponieważ ustawodawca dał możliwość 

zlecania bezprzetargowo usług swoim spółkom komunalnym, ale aby się tak stało musiały 

zostać spełnione pewne obwarowania np. spółka jedynie 10% dochodów może mieć z usług 

komercyjnych, a 90% z gminy. Dodał, że w związku z tym, że spółka Hadlux miała większy 

zakres usług komercyjnych niż 10% została wydzielona spółka córka, która świadczy usługi 

komercyjne, a ta spółka świadczy jedynie usługi na rzecz gminy.  

Pan Jerzy Czerwiec Sołtys Miejscowości Siedlakowice zapytał, czy listy o których była 

mowa zostały wysłane do osób wobec których już udowodniono, że nie segregują śmieci? 

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że na razie jest to tylko informacja. Dodał, że każdy, kto 

deklarował selektywną zbiórkę, powinien naklejać kody, ale nie każdy to robi dlatego na razie 

proszą o wyjaśnienie z czego to wynika tzn. czy odpady nie są segregowane, czy mieszkaniec 

nie miał kodów i ich nie naklejał. Poinformował, że wykonawca usługi prosi, aby lepiej 

naklejać te kody na workach, a nie na pojemnikach czy słupkach, ponieważ ulegają one 

zniszczeniu i ciężko je później odczytać, lub pilnować, aby naklejone kody były cały czas 

dobrej jakości.  

Pan Jerzy Czerwiec Sołtys Miejscowości Siedlakowice powiedział, że pracownicy, którzy 

jeżdżą mają również listy i weryfikują to. 

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że nic mu na ten temat nie wiadomo. Dodał, że być może 

pracownicy mieli listy, ponieważ musieli coś rozwieść.  

Pan Eugeniusz Leśniak Prezes ZUK Hadlux odpowiedział, że listy miały na celu ustalenie 

prawidłowego adresu ze względu na rozbieżności. Dodał, że już jest efekt wysłanych listów i 

wielu mieszkańców się już pojawiło w firmie po kody. Zaznaczył, że od kwietnia wydali 

około 10 tys. naklejek.  

Pan Jakub Zawada dodał, że wystarczy nakleić naklejkę na jednym worku z danej frakcji. 

Dodał, że w przyszłości planują wdrożenie nowego systemu, gdzie dany kod będzie już 

przypisany do danej frakcji.  

Pan Artur Marchlewski Przewodniczący Zarządu Osiedlowego Nr 1 powiedział, że gdy 



ustalono selektywną zbiórkę mówiono, że może stawki z czasem zostaną obniżone, a 

tymczasem ceny wciąż rosną. Dodał, że zbyt długo czekano z wyłapaniem ludzi, którzy 

zadeklarowali selektywną zbiórkę, a tak naprawdę nie segregują śmieci.  

Radny Witold Nazimek zapytał jaki jest koszty wydrukowania 10 tys. takich kodów? 

Pan Eugeniusz Leśniak Prezes ZUK Hadlux powiedział, że niestety nie jest w stanie w tej 

chwili odpowiedzieć na to pytanie, ale nie jest to mała kwota. Dodał, że wcześniej zamawiali 

naklejki nieco tańsze, ale były one gorszej jakości i nie były trwałe. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski zapytał, czy pracownicy odbierający 

śmieci selektywne i zmieszane w momencie, gdy nie ma kodu robią jakąś notatkę, która 

później mogłaby trafić do gminy? 

Pan Eugeniusz Leśniak Prezes ZUK Hadlux odpowiedział, że mieszkańcy deklarują coś w 

złożonej deklaracji i są do tego zobowiązani.  

Pan Jakub Zawada dodał, że rozmawiali z zakładem o jakiejś formie informowania 

mieszkańców np. poprzez naklejenie kartki, że nie ma kodu, lub kod jest nieczytelny. Zwrócił 

uwagę na to, że wykonawca ma wykonać tą usługę szybko, więc trudno, aby jeszcze stali i 

spisywali notatki przy nieruchomościach. Zaznaczył, że nie zakładają od razu, że 900 osób do 

których wysłano listy nie segreguje śmieci, ponieważ zapewne w jakiejś mierze będzie to 

problem, że osobom tym skończyły się naklejki i nie odebrali nowych, dlatego ich nie 

naklejają.  

Radna Lidia Sączawa powiedziała, że ona np. nie ma dużo szkła dlatego zawozi je do 

ogólnego pojemnika na wsi, a makulaturę odwozi do szkoły i pomimo zadeklarowania 

selektywnej zbiórki oddaje tylko plastik.  

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że zwracają uwagę głównie na plastik, który produkują 

wszyscy.  

Radny Krzysztof Krzeszowski powiedział, że większy problem jest wówczas, jeżeli ktoś 

zadeklarował selektywną zbiórkę, a wszystkie odpady wrzuca do pojemnika na odpady 

zmieszane.  

Radna Ewa Białobrzeska powiedziała, że 2 tygodnie temu minął termin wniesienia opłaty za 

śmieci. Zapytał jak wygląda ściągalność tych opłat? 

Pan Tomasz Miela odpowiedział, że zaległości w opłatach za gospodarowanie odpadów 

komunalnych wynoszą około 135 tys. zł i dotyczą 250 płatników, co stanowi 6% ogółu i są to 

zaległości od początku funkcjonowania systemu (od lipca 2013r.). Dodał, że cały czas są 

wysyłane upomnienia i tytuły wykonawcze do Urzędu Skarbowego.  

Radny Krzysztof Krzeszowski zapytał o jakie osoby chodzi? 

Pan Tomasz Miela odpowiedział, że takie, które złożyły deklarację, a nie wnoszą opłaty. 

Radny Krzysztof Krzeszowski zaznaczył, że mamy jeszcze osoby, które są poza ewidencją.  

Powiedział, że 100% właścicieli nieruchomości ma złożone deklaracje, ale być może nie 

odzwierciedlają one stanu faktycznego, jeżeli chodzi o wskazaną liczbę osób zamieszkałych.  

Radna Ewa Białobrzeska powiedziała, że należy tak uszczelnić ten system, aby nie obciążać 

budżetu gminy dodatkowymi kosztami.  

Radny Krzysztof Krzeszowski powiedział, że właśnie zakup systemu o którym wspominał 

Pan Jakub pomoże uszczelnić system i sprawi, że informacje szybciej będą docierały do 

gminy. Dodał, że jest jeszcze problem pomiędzy mieszkańcem zamieszkałym, a 

zameldowanym i ustaleniem tego, czy ktoś naprawdę mieszka w danej nieruchomości i jak 

długo.   

Pan Marek Juraszek Sołtys Miejscowości Sulistrowiczki powiedział, że jest to bardzo 

proste, ponieważ w innej gminie możemy sprawdzić czy dana osoba płaci czy nie. 

 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/303/17 w załączeniu 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności wraz 

z uzasadnieniem przedstawił Pan Jakub Zawada. 

 



Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/304/17 w załączeniu 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe, lub innych 

nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe wraz z 

uzasadnieniem przedstawił Pan Jakub Zawada. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/305/17 w załączeniu 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski powiedział, że na początku sesji Radni 

otrzymali nowe stawki, które były przedstawione na komisji budżetowej, ale nie były 

opiniowane.  

Radny Krzysztof Krzeszowski poinformował, że na komisji w poniedziałek otrzymali 4 

warianty stawek, a projekt uchwały obejmował wariant wprowadzenia stawek najwyższych 

(bez konieczności dopłaty do systemu z budżetu gminy). Dodał, że komisja w składzie 7 

osobowym 4 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących”  pozytywnie zaopiniowała ten 

projekt, więc nie było już sensu prowadzenia głosowania nad pozostałymi propozycjami. 

Zaznaczył, że 4 głosy „za”, przy całej Radzie nie są miarodajne i potrzebowali więcej czasu, 

aby uszanować wysiłek UMiG, który przygotował również koncepcje wprowadzenia niższych 

stawek. Poinformował, że przy założeniu, że stawki wzrosną o 3 zł, a nie 5 zł gmina 

musiałaby dopłacić z budżetu kwotę 261 tys. zł, ale zostaną podjęte kroku w celu lepszej 

diagnozy  sytuacji i prawdopodobnie uda się osiągnąć ten efekt, aby nie było koniczności 

dopłaty z budżetu do funkcjonowania systemu. Zaznaczył, że nie jest to tylko jego wniosek, 

ale również wniosek wielu radnych. Przypomniał, że założenie tego systemu było takie, że 

miał on się sam finansować. Zaznaczył, że komisja budżetowa była komisją otwartą, na którą 

zaproszono wszystkich Radnych, ale inne komisje nie miały okazji zapoznać się z tymi 

propozycjami stawek. 

 

Zarządzono głosowanie nad wnioskiem w sprawie wprowadzenia zmian w proponowanych 

opłatach i wzrost cen o 3 zł, a nie proponowane 5 zł 

Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2, „nieobecnych” 3 

 

Projekt uchwały w sprawie wyboru metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz stawek tych opłat wraz z uzasadnieniem po uwzględnieniu złożonego 

wniosku przedstawił Pan Jakub Zawada. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski przedstawił wariant, który został 

zaopiniowany na komisji. Zaznaczył, że wariant wprowadzony dzisiaj zakłada mniejszy 

wzrost cen.  

Radna Ewa Białobrzeska zapytał, czy opłata będzie wnoszona kwartalnie czy jest 

możliwość wnoszenia opłat miesięcznie? 

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że tak jak do tej pory będzie to opłata kwartalna, 

ponieważ to reguluje inna uchwała. Dodał, że mieszkaniec zawsze może wnosić opłaty 

miesięcznie, ale sam musi już pilnować wyznaczonych terminów.  

Pan Tomasz Miela dodał, że można się również zwrócić do Burmistrza z oficjalnym 

wnioskiem o rozłożenie opłat za śmieci na 12 równych rat.  

Pan Jakub Zawada dodał, że system o którym była mowa umożliwia również 

przypominanie mieszkańcom o płatnościach pod warunkiem, że udostępnią swój numer 

telefonu lub adres e-mail.  



Radny Zbigniew Goldwasser zauważył, że w uzasadnieniu do uchwały jest mowa o 

kosztach funkcjonowania systemu 2.837.886 zł, a z proponowanych stawek wynosi on 

2.780.000 zł. Zapytał skąd ta rozbieżność? 

Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że w uzasadnieniu do uchwały wskazano, że są to koszty 

„tylko na podstawie umowy z wykonawcą” i nie ma tam uwzględnionych około 205 tys. zł 

kosztów administracyjnych i kosztów edukacji o których jest mowa w ustawie (w tej kwocie 

jest również koszt zakupu systemu o którym była mowa). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski zapytał, kiedy planujemy zakup tego 

systemu? 

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że po uchwaleniu budżetu na 2018r.  

Radny Krzysztof Krzeszowski powiedział, że komisje właśnie opracowują plan pracy na  

I półrocze 2018r. Zapytał w którym miesiącu mogliby powrócić do tego tematu, aby już coś 

było wiadomo? 

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że nie wcześniej niż w marcu, ale myśli, że bardziej 

miarodajne informacje będą w czerwcu lub lipcu. Zaznaczył, że najważniejsze jest dla nas 

zmniejszenie masy odpadów zmieszanych, które stanowią  1/3 całego kosztu. Poinformował, 

że ustawą wprowadzono również maksymalne stawki za śmieci, ale nam jeszcze do nich 

daleko. Dodał, że chcąc przekroczyć ten pułap gmina musiałaby się zwrócić do ministerstwa 

o odstępstwo. 

Radny Andrzej Kociński zapytał, czy uzyskujemy coś z recyklingu? 

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że wykonawca rozlicza to u siebie i uwzględnia to w 

kosztach, poprzez ich obniżenie o około 200 tys. zł. Zaznaczył, że selektywna zbiórka jest 

teraz obowiązkiem na terenie całej Polski i na rynku pojawiła się cała masa odpadów, która 

może podlegać recyklingowi, a w związku z tym cena ich skupu spadła, niektórzy w ogóle 

chcą je przyjmować za darmo, a są również tacy, którzy chcą, aby im jeszcze za to zapłacić, 

ponieważ jest taki przesyt na rynku.  

 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr XXXIX/306/17 w załączeniu 

 

Radny Edward Żaba powiedział, że otrzymał pismo o którym wcześniej była mowa więc 

albo pracownicy nie odbijają kodów, albo kod jest nieczytelny. Dodał, że on osobiście ma kod 

przyklejony na słupku na posesji. Powiedział, że wydawało mu się to wygodniejsze, ponieważ 

pracownik nie musi obracać worka i szukać w którym miejscu ten kod jest przyklejony. 

Poinformował, że kody można przesłać mieszkańcom tym samym listem, którym przesyłane 

są faktury tym bardziej, że większość wiosek na terenie naszej gminy pozbawiona jest 

transportu publicznego i nie każdy ma możliwości przyjechania po te kody. Dodał, że zasadne 

byłoby również ponowne przesłanie do mieszkańców ulotki informującej o tym, które śmieci 

powinny trafiać do danego worka.  

Pan Eugeniusz Leśniak Prezes ZUK Hadlux powiedział, że wystarczy, że ktoś zadzwoni 

lub zwróci się z prośbą nawet przez kogoś to wydają naklejki.  

Radny Edward Żaba zaproponował, aby mimo wszystko wkładać mieszkańcom te kody do 

koperty razem z rachunkiem.  

Radny Krzysztof Krzeszowski powiedział, że wówczas pojawi się pytanie ile tych kodów 

włożyć.  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował za uczestnictwo  

i zamknął 39 sesję Rady Miejskiej w Sobótce. 

Sesja trwała w godz. 13:00 do 14:35  

 
 

Protokołowała 

Agata Rekść 


